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Des de quan vius a Ripollet? 
Visc a Ripollet des de l’any 2004.    

Què t’agrada de la ciutat? I què 
no t’agrada? 
El que m’agrada és que és molt 
tranquil·la i ho tens tot a l’abast . 
El que no m’agrada gens ni mica 
és que els carrers estan plens 
d’excrements de gossos.

Quines llengües parles? 
Parlo castellà, català i anglès.

Per què estudies català? 
Estudio català perquè m’agrada 
conèixer la llengua d’on visc en 
profunditat. El curs m’ha apor-
tat més seguretat i confi ança a 
l’hora d’escriure.

És fàcil parlar català al carrer? 
On el poses en pràctica? 
A casa parlo castellà, ja que soc 
de Ciutat Reial, Castella la Man-
xa, i és la meva llengua materna. 
Al carrer parlo castellà o català, 
indistintament. Em resulta fàcil 
parlar català, tot i que alguna 
vegada m’he trobat amb parau-
les concretes que no sé com es 
diuen en català.

Saber català t’ha obert portes?  
Sí, el fet de saber parlar i saber 
escriure català d’una manera 
adequada, d’una banda m’ha 
ajudat a treballar fent el que 
vull i, d’altra banda, em permet 
ajudar els meus fi lls quan ho ne-
cessiten.

Recomanaries aprendre cata-
là? Per què? 

1. Saps alguna frase 
feta o expressió típica 
del català?  

Hi ha frases fetes molt 
boniques, com anar de 
vint-i-un botons, fer 
mans i mànigues, bufar 
i fer ampolles, haver-hi 
roba estesa...

2. Quina és la teva 
paraula preferida del 
català? Per què?   

M’agrada la paraula 
llamborda perquè no 
s’utilitza gaire i és 
una de les paraules 
que vaig aprendre 
els primers anys que 
estudiava català.
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Nom
María Jesús Gómez                                                                                                                                            
                                                
La María Jesús és de 
Ciudad Real, però fa anys 
que viu a Catalunya. 
Actualment fa el curs C2, 
antic nivell D de català, en 
la modalitat a distància.
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Jo recomanaria aprendre català 
per enriquiment personal i supera-
ció, però també per tenir més pos-
sibilitats en l’àmbit professional.

Feia molt que no estudiaves? 
T’ha sigut fàcil o difícil?  
La veritat és que sempre estic lle-
gint i formant-me pel meu compte, 
però sí que ja feia tres anys que no 
m’inscrivia en cap curs.  n


